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 Limingan kunta   Muistio 3/2024 
       
Vanhusneuvosto 
Aika: 23.4.2024 klo 12–14 
Paikkana: Kramsu 
 
 Läsnä:  Limingan ja Lumijoen Sydänyhdistys ry  Risto Viippola, pj. 
 Eläkeliiton Limingan yhdistys ry  Eila Paavola 
 Limingan Rauhanyhdistys   Mirja Vuokila 
 Limingan - Lumijoen Eläkeläiset ry   Aino Martinkauppi 

Limingan Seurakunta  Heini Karhumaa  
Limingan Kunta   Arja Porkka 
Limingan Kunta   Arja Ansamaa 
Viranhaltija    Eliisa Tornberg, siht. 

      
Poissa: Limingan Rauhanyhdistys   Liisa Karhumaa 

Limingan - Lumijoen Eläkeläiset ry  Pirjo Luukinen 
 
 
 
 
20 § Puheenjohtaja avasi kokouksen 
 
21 § Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi 
 
22 §  Esityslista hyväksyttiin kokouksen työjärjestykseksi 
 
23 § Edellisen kokouksen muistion hyväksyttiin 
 
24 § Pekka Rajala kävi läpi ikäihmisten asumisen vaihtoehtoja kunnassa. Jussilan 
tilannetta  on selvitetty. Liikkuminen apuvälineiden kanssa on hankalaa. Hissin laittamista on 
 kartoitettu. Yhteisöllistä asumista kunnassa ei ole tällä hetkellä. Asumismuotoa on 
 selvitetty yhteistyössä Pohteen kanssa. Kumppanuudesta on kiinnostunut Hoivatie, 
 joka tuottaisi palvelua asukkaille. Asunnot olisivat tulossa keskustaan, jossa kunnalla 
 olisi 15–20. Rahoitusvaihtoehtona on ARA, jotta vuokrataso pysyy maltillisena.  
 Rahoitushaku ARA:lle on alkuvuodesta 2025, joten rakentaminen voisi alkaa syksyllä 
 2025. Vanhusneuvosto toteaa, että kysyntää tällaiselle asumiselle on olemassa.  
 

Vapaarahoitteinen senioritalohanke on suunnitteilla keskustaan. Asunnot ovat 
 tulossa kevään aikana ennakkomarkkinointiin. Kunnalla on mahdollisuus hankkia 
 muutamia asuntoja, joista ei ole vielä päätöstä tehty. 
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Lisäksi kunnanjohtaja kävi läpi kunnan yleistilannetta. Kuntien taloudellinen tilanne 
 on vakaa. Lähijunan osalta on jatkettu keskustelua VR: n ja Suomen Lähijunan kanssa. 
 Yhteydet Oulun suuntaan helpottuisi huomattavasti lähijuna yhteydellä.  

Linja-autoreitit toimivat hyvin. Lippuhinnoittelussa on nostettu esille yhtenäinen 
 hinta alueella. Oulussa linja-autoaseman alueen kehittäminen on lähdössä käyntiin. 

   
K marketin rakennuksen tilalle on suunnitteilla jollain aikavälillä uudisrakennusta. 

 Pohteen tavoitteena on, että kotona asuvista 14 % on kotihoidon piirissä kotona 6 % 
 tavoite tehostetussa palveluasumisessa. Yhteisöllisen asumisen kilpailutus Pohteella 
 on tulossa syksyllä 2024. Vapailla markkinoilla vuokran hinta on korkea.  T
 Pohde toivoo tukipalveluiden tuottajia, koska Pohde ei niitä automaattisesti tuota, 
 sillä ovat tulotasosta riippuvaisia. 

 
Osa Niittypirtin rivitaloissa olevista huoneistoissa ovat huonossa kunnossa eivätkä 

 mahdollista apuvälineiden käyttöä asunnossa. Yhteistyötä kunnan ja kolmannen 
 sektorin kanssa tulisi kehittää.  

 
Mitkä palvelut mahdollistavat hyvän arjen ikäihmisille. 
Palveluliikenne puhututtaa edelleen. Pohde on tarkentanut kriteereitä, niin osa  

 ei saa enää kuljetuspalvelua Pohteen kautta. Tukipalveluita voi itse ostaa. 
Olisiko Tupoksen alueella tarvetta yhteistölliseen asumiseen vai riittääkö keskustaan 

 suunnitteilla oleva asumispalvelu. Tupokseen tarvittaisiin edullisempia vuokra- 
 asuntoja nuorille.   
  

25 § ODL keikka-aputoimintaa esitteli Marjaleena Kyllönen. Keikka-apua on mahdollista 
 saada tällä hetkellä Oulussa. Vapaaehtoinen on vastassa esim. Oys:ssa ja auttaa 
 käynnillä. Limingassa ei vielä ole vapaaehtoisia toimijoita. Liminka on pilottikuntana 
 mukana. Liikuntaryhmiin, kuten kuntosalille on mahdollista saada vapaaehtoinen 
 saattamaan.    
 
26 §  Ilmasto-ohjelman esittely Emma Päkkilä siirtyy seuraavaan kokoukseen. 
 
27 § Ikäihmisten hyvinvointipäivä 13.5.  

- Hanna Koskinen kävi läpi päivän ohjelman 
 
28 § Muut asiat 

• Seuraava kokous Nuorisokahvilassa 3.6.2024 klo 12 – 14. 

• Vanhusten viikon suunnitteluryhmään vanhusneuvoston jäsenenä esitetään Liisa 
Karhumaata. Eila Paavola varalle. 17.5.2024 klo 12 on ensimmäinen 
suunnittelupalaveri Lakeustalolla. 

 
29 §  Kokouksen päättäminen 
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____________________  _________________ 
 Risto Viippola   Eliisa Tornberg 

 puheenjohtaja                  sihteeri 
 
 
 
Pöytäkirja tarkastettu ___ /___ 2024 
 
 
 

 ___________________  ____________________ 

    

 

 
 
 


